



Italian Presidency
of the Council
of the European Union italia2014.eu



CIHEAM
International Centre for Advanced
Mediterranean Agronomic Studies

Euro-Mediterranean Conference on Agriculture

Press release

11 September, 2014

In the framework of the **Italian EU Presidency** in the second semester of 2014, the Italian Authorities have decided to hold a **Euro-Mediterranean Conference on agriculture in Palermo (Sicily) on November 28th, 2014**. This Conference ideally follows the path of dialogue set out with the First Euro-Mediterranean Conference on agriculture that took place in Venice on November 27th, 2003.

The Union for the Mediterranean Member's Countries and several representatives from International and Regional Organisations have been invited to attend the Conference. The discussion will focus on the **role of young generations** in developing agriculture (i) and on the importance of **research, cooperation and exchange of experiences** for a sustainable agriculture (ii). The Conference is intended to relaunch the debate on the need for a Mediterranean agricultural policy and to back up collaboration and cooperation EU and its member states initiatives with Balkan, North African and Middle Eastern Countries.

The Italian Minister of Agriculture, **Mr. Maurizio Martina**, asked CIHEAM to **provide a scientific and technical support** to prepare the Conference, given the role played by our Organisation in the Mediterranean Dialogue and Cooperation in the field of agriculture, food and rural development.



Italian Presidency
of the Council
of the European Union



CIHEAM
International Centre for Advanced
Mediterranean Agronomic Studies

Conférence euro-méditerranéenne sur l'agriculture

Communiqué de presse

11 Septembre 2014

Dans le cadre de la **présidence italienne de l'Union européenne** au second semestre 2014, les autorités italiennes ont décidé d'accueillir **une conférence euro-méditerranéenne sur l'agriculture à Palerme (Sicile) le 28 novembre 2014**. Cette conférence s'inscrit idéalement dans le parcours initié à Venise le 27 novembre 2003 lors de la première conférence euro-méditerranéenne dédiée à l'agriculture.

Les Etats signataires de la déclaration sur l'Union pour la Méditerranée and plusieurs représentants des organisations internationales et régionales ont été invités à participer à cette conférence. Les discussions porteront sur le **rôle des jeunes et des nouvelles générations** pour le développement de l'agriculture ainsi que sur l'importance de la **recherche** et de l'**échange d'expériences** pour une agriculture durable en Méditerranée. Cette conférence vise à relancer le débat sur l'opportunité de définir une politique agricole méditerranéenne et à soutenir les initiatives de coopération de l'Union européenne et de ses Etats membres avec les pays des Balkans, de l'Afrique du Nord et du du Moyen-Orient.

Le ministre italien de l'agriculture, **M. Maurizio Martina**, a demandé au CIHEAM d'**apporter un soutien scientifique et technique** pour la préparation de cette conférence, étant donné le rôle joué par notre Organisation dans le dialogue et la coopération en Méditerranée pour les questions agricoles, alimentaires et rurales.